






2. W trakcie debaty budŜetowej zwróciłam się z apelem, by nikomu nie wmawiać „Ŝe przenosząc 
inwestycją do spółek miejskich nie zwiększamy zadłuŜenia Miasta" gdyŜ - jak argumentowałam 
- „wszyscy wiemy, Ŝe to majqtek Miasta będzie stanowił zabezpieczenie pod róŜnego rodzaju 
kredyty" (Sesja RMK z 1.12.2009). Prawdopodobnie w reakcji na ten postulat, prezydent J. 
Majchrowski stwierdza w cytowanym juŜ fragmencie odpowiedzi na interpelację, śE bank 
rozpatrując wnioski o kredyt traktuje spółki miejskie jako niezaleŜne, komercyjne podmioty 
gospodarcze i Ŝe „Nie było dotychczas przypadku, by bank lub spółka zwracali się do Miasta o 
poręczenie takiego kredytu." Owszem  naleŜy  uznać,  Ŝe  majątek spółek  miejskich jest 
wystarczającym poręczeniem dla banku, ale trzeba teŜ dodać, Ŝe 100% właścicielem tych 
spółek jest Gmina Miejska Kraków. W związku z tym ewentualny upadek spółek miejskich 
naleŜy traktować jako realną stratę Gminy, to po pierwsze. Po drugie - i tu jest pytanie do 
Pana Prezydenta - czy Gmina moŜe sobie pozwolić na upadek spółek które wykonują zadania 
własne Gminy? Jakie byłyby skutki ewentualnego upadku spółek miejskich? Czy w sytuacji 
zagroŜenia postępowaniem upadłościowym, nie lepiej byłoby dopłacić do tych spółek choćby 
w formie zwieszonych opłat za korzystanie z wodociągów? (Czy rzeczywiście uwaŜa Pan, Ŝe 
bank rozpatrując wnioski o kredyty nie bierze pod uwagę, Ŝe Gmina zrobi wiele, by spłacić 
zobowiązania i nie doprowadzić do upadku swych strategicznych spółek? Przykład Islandii, 
gdzie obywatele stoją przed dylematem czy zapłacić 5 mld USD - ok. 50.000 PLN na jednego 
Islandczyka - za błędy popełnione przez „niezaleŜny, komercyjny podmiot gospodarczy" 
powinien być dla nas srogim ostrzeŜeniem.) 

3. Czy uwaŜa Pan, Ŝe spółki zarządzające takimi strategicznymi dla Miasta dziedzinami jak 
wodociągi (stanowią one de facto monopol) naleŜy wiązać z innymi przedsięwzięciami typu 
budowa Hali Sportowo-Widowiskowej? 

4. W praktyce polityczno-gospodarczej kaŜdy wyjątek od reguły staje się precedensem, a w 
dalszej  kolejności  regułą. Obserwując  Pana  styl zarządzania  Miastem  obawiam  się,  Ŝe 
inwestycje   dotychczas   wykonywane   bezpośrednio   przez   budŜet   Gminy,   będą   teraz 
przesuwane do KHK. Jakie jeszcze inwestycje - oprócz Spalarni i Hali w CzyŜynach - planuje 
Pan zrealizować w ten sposób? 

5. Jaka jest - według Pana oceny - bezpieczna granica całkowitego zadłuŜenia (na dzień 
dzisiejszy) spółek miejskich wchodzących w skład KHK SA? 

6. Ile wynosi aktualne całkowite zadłuŜenie spółek miejskich wchodzących w skład KHK SA? 

Na zakończenie zwracam się. do Pana Prezydenta z uprzejmą prośbą o publikację w dwutygodniku 
KRAKÓW.PL artykułu zawartego w załączniku. 

 

-[wył ączenie jawno ści w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5  ust. 2 ustawy z dnia 6 wrze śnia 2001r. o dost ępie 
do informacji publicznej; jawno ść wył ączył Ryszard Marek Pełnomocnik Prezydenta Miasta Kr akowa ds. Ochrony Informacji 
Niejawnych] 

 
 

Załącznik: 
Artykuł KREATYWNA KSI ĘGOWOŚĆ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW  


